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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  4 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 17/2014 
Caràcter: ordinari 
Data: 16 de juliol de 2014 
Horari: 19.10 a 2.45 h 
Lloc: Centre Cívic de Can Rull 
 
 
Assistents 
 
Cristian Sánchez García, president 
Rafael Aguilar Gómez, vocal del PSC 
Elena Marcelo Cañal, vocal de les entitats de gent gran 
Pere Ayguadé Valls, vocal de les entitats culturals 
Francisco Lesmes Flores, vocal de les entitats regionals 
Marc Guevara Claramunt, vocal de les entitats juvenils 
M. Josep Bustos Casado, representat de CiU (5%) 
Andreu Barea Sabaté, secretari delegat 
 
Altres assistents: 
 
Mercè Talarn López, tècnica de territori del Districte 
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Juan Francisco Ligero Espinosa, vocal del PSC 
Maria Sánchez Cruz, vocal de les entitats culturals 
Jerónimo Sánchez López, vocal del PSC 
Montserrat Porta Montfort, vocal de l’AV de la Concòrdia 
Montserrat Ribell Rodríguez, vocal de les entitats culturals 
Francisco Manuel Marcos Roldán, vocal de les entitats culturals 
Youssef Fiqhi, vocal de les entitats culturals 
José Antonio Esteban Bueno, vocal de les entitats esportives 
Sergi Asensio Baños, vocal de les entitats juvenils 
Carles Montesions Carmona, vocal de les entitats de comerciants 
Encarnació Sánchez Ramos, vocal dels centres d’atenció primària 
Núria Albi Visús, vocal dels centres d’atenció primària 
Eva Prat Vila, representant del PP (5%) 
Joaquim Sanesteban Estremera, representant d’ES (5%) 
 
Excusen la seva absència: 
 
Carles Bosch Masó, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat  
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Juan Moreno González, vocal de l’AV del Sector Can Rull 
Federico García Serrano, vocal de l’AV Nous Barris Oest – Can Llong 
Maria Cruells Sallent, vocal de les entitats de gent gran 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de les actes anteriors. 
2. Memòria del Síndic de Municipal de Greuges 2013. 
3. Inversions per la neteja i recollida de brossa. 
4. Ratificació o renovació del representant al Consell de Salut. 
5. Informació dels consells sectorials. 
6. Comunicacions. 
7. Torn obert de paraules. 

 
Atès que no hi ha el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells de districte de 30 d’abril de 1997, el secretari declara oberta la sessió amb 
caràcter informatiu. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació les actes anteriors 
 

Es posposa aquest punt ja que no hi ha quòrum. 
 
 
El Sr. Sánchez dóna la benvinguda als assistents i excusa l’absència del Sr. Escartin, que per 
problemes de darrera hora no podrà assistir a la sessió i, per tant, el punt número 2, Memòria 
del Síndic Municipal de Greuges 2013, es posposa  per ser explicat en una altra sessió del 
consell. 
 
El Sr. Sánchez passa a explicar el següent punt amb l’ajuda d’una presentació que es farà 
arribar per correu electrònic als membres del ple. 
 
3. Inversions per la neteja i recollida de brossa 

 
Aquesta és una inversió que es va aprovar al Ple del mes de març i respon a la necessitat  
de renovar una flota envellida, contaminant i poc eficient. Formava part de les condicions 
de la nova contracta. 
 
La inversió total que és de 15.000.000 €. es paga a deu anys, l’empresa SMATSA, que va 
ser la que va guanyar el concurs, avança els diners i fa la inversió i l’Ajuntament li paga 
cada any (fa de banc prestant els diners). La mitjana de la flota és d’uns vint anys.  
 
Els criteris per a l’elecció de les ofertes han estat: 
 
Funcionals: Cada producte s’ha seleccionat tenint en compte les especificitats i 

necessitats dels serveis de recollida de residus i neteja viària de Sabadell 
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Tècnics: Els models escollits milloren tècnicament l’equipament actual i la resta 
d’ofertes rebudes. 

 
Ambientals: S’ha optat per les tecnologies menys contaminants i s’ha apostat per la 

introducció de vehicles elèctrics. 
 
 
La proposta de compra de nou material és: 
 
. 20 unitats de recol·lectors de càrrega lateral 
. 10 unitats de mini-escombradores autopropulsades de 0,5 m3 
. 12 unitats de mini-escombradores autopropulsades de 2 m3 
. 2 unitats d’escombradores de 5 m3 
. 7 unitats d’hidronetejadores 
. 70 unitats de carretons portagalledes 
. 5071 unitats de contenidors de càrrega lateral de material orgànic 
. 459 contenidors de càrrega posterior 
. 1 biotrituradora 
. 16 vehicles de suport al servei (8 bolquets basculants elèctrics, 1 bolquet elèctric amb 

caixa d’alumini, 4 furgonetes elèctriques i 3 furgonetes dièssel). 
. Sistema d’atenció d’emergències (1 vehicle, 5 pales de neu i 3 espargidores de sal) 

 
Els nous contenidors de càrrega lateral seran de plàstic i només tenen tapa els de RSU 
(que també contaran amb marques amb sistema Braile pels invidents), els altres són de 
tipus bústia. Tenen també un sistema de guia al terra per tal que quedin sempre al mateix 
lloc i així evitar els desplaçaments quan es buiden. D’entrada, i fins que no es valori que 
els emplaçaments són els adients, no es posaran les guies. La tendència serà a agrupar-
los tots. 
 
Previsiblement els nous contenidors entraran en funcionament al llarg del 2015. 
 
La Sra. Campillo pregunta si no hi ha renovació de papereres. El Sr. Sánchez li respon 
que el vandalisme és molt elevat i que properament se’n compraran 60  unitats. 
 
La Sra. Campillo demana si el sistema de paperera serà el mateix, és a dir, de plàstic. El 
Sr. Sánchez li respon que si, ja que hi ha llocs on les de metall no es poden instal·lar per 
manca d’espai i se n’han de posar de plàstic. 
 
El Sr. Lesmes hi intervé per comentar si no s’han pensat que amb aquest elevat cost de 
15 milions més els interessos, es podrien fer altres coses atesa la gran quantitat de coses 
que cal fer a la ciutat. Es necessària tanta tecnologia? Pot ser part d’aquests diners 
haurien de destinar-se  a altres coses, ja que la ciutat està molt malament. Creu que 
s’hauria d’actuar amb més sentit comú i no voler ser els primers en tecnologia. 
 
El Sr. Sánchez respon que pel que fa als interessos, hi ha un topall i que aquest material 
que ara es compra ha de durar vint anys més. La maquinària té una vida útil i quan passa 
el període d’amortització es gasta més en arreglar i es dispara la despesa de 
manteniment i s’eleva la taxa de retorn deixant de ser rendible. Actualment hi ha poc 
material que ajudi a l’escombriaire a fer la seva feina, es requereix certa tecnificació. 



 132 
 

 
Aquesta inversió s’ha presentat a tots els grups municipals, atenent la importància de la 
inversió i hi ha hagut unanimitat de totes les forces polítiques. 
 
Pel que fa al manteniment de la ciutat, cal dir que aquest apartat no es pot fer a crèdit, 
com sí que es pot fer aquesta inversió; pel que fa al manteniment, s’ha de tenir disponible 
i s’ha de fer amb els recursos de què es disposa. No s’ha deixat d’invertir en manteniment 
tant com abans perquè si. En aquest sentit a més, els darrers anys s’ha prioritzat fer 
polítiques per mitigar les conseqüències de la crisi. En aquest entorn de menys ingressos 
i més necessitats socials, una part important surt del manteniment  de la ciutat. 
 
Es van fent coses. El proper mes d’agost es renovarà el ferm de la Gran Via. Hi ha un 
servei de petites reparacions per fer allò més urgent. 
 
El Sr. Aiguadé hi intervé per dir que el que ell no arriba a entendre són els diners que 
s’arriben a gastar a fer i desfer el passeig de la Plaça Major. 
 
La Sra. Bustos comenta que el comerç ho està patint molt. 
 
El Sr. Sánchez respon que tot el que ara s’està fent va a càrrec de la Generalitat, ja que 
ve condicionat per les obres del metro. És ara, que ja estan fetes les obres del subsòl, 
que l’Ajuntament ha fet una reserva per arreglar-lo ja definitivament. 
 
El Sr. Aguilera hi intervé per dir que ja era hora que es renovessin els contenidors i  el 
material que utilitzen els escombriaires, ja que amb els actuals contenidors hi ha persones 
que no poden llençar les borses i els treballadors agrairan que se’ls faciliti la feina. 
 
La Sra. Bustos comenta que també repercutirà la renovació a l’hora de pagar per les 
emissions.  
 
El Sr. Sánchez diu que també s’ha de treballar perquè la ciutat tingui un futur. La inversió 
és un estalvi a futur. 
 
La Sra. Marcelo pregunta si les persones que busquen cartrons podran treure’l d’aquests 
nous contenidors. 
 
El Sr. Sánchez respon que les persones que tinguin necessitat ho faran, però que hi ha 
qui recull a nivell industrial i aquest tipus de recollida si que es dificultarà. 
 
 

4. Ratificació o renovació del representant al Consell de Salut 
 
Es posposa aquest punt ja que ho hi ha quòrum. 

 
 
5. Informació dels consells sectorials 

 
No n’hi ha 

6. Comunicacions 
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El Sr. Sánchez informa que al mes de febrer el Ple municipal va aprovar una moció 
presentada per CiU en relació amb la contractació d’una assegurança per donar 
cobertura a la responsabilitat civil de les entitats de Sabadell que fan actes i activitats al 
carrer i equipaments municipals. D’aquesta manera les entitats ja no hauran de 
presentar, com fins ara, les assegurances individuals per fer activitats al carrer. Hi ha 
però activitats que no queden cobertes com ara. 
 
. Actes on es faci servis material pirotècnic. 
. Perjudici patrimonial pur. 
. Responsabilitat derivada de llançament d’objectes, a excepció de caramels, dolços, 

serpentines i confetis. 
. Activitats de castellers. 
 
Properament es farà arribar a totes les entitats informació sobre aquest tema per escrit. 
 
 

7. Torn obert de paraules 
 

La Sra. Bustos pregunta com està el tema dels horts de Can Llong. 
 
El Sr. Sánchez respon que tots els horts que hi ha són il·legals, ja que el lloc que ocupen 
correspon al pla parcial de Cifuentes quan es pugui desenvolupar. El que s’ha fe ara, és 
fer-los arribar un requeriment des d’Urbanisme per evitar drets adquirits i barranquisme. El 
que no es pot fer és anar amb la força. 
 
La Sra. Bustos comenta que s’entén que hi ha gent que ho necessita, però s’ha de posar 
un límit. 
 
El Sr. Sánchez diu que els horts del carrer de Sarasate estan en la mateixa situació, i que 
fins que no es desenvolupi el pla parcial no es creu adient actuar, però s’ha d’anar 
controlant i posant límits. Una actuació contundent seria contraproduent. 
 
El Sr. Barea comenta que són situacions delicades, que policia va fent tasques 
d’identificació i controlant situacions d’inseguretat. Des del Districte s’hi va sovint per anar 
controlant el creixement. Aquesta mateixa setmana s’ha cobert un pou que podia ser 
perillós si algú hi queia. 
 
La Sra. Campillo intervé per dir que el tractament que s’ha fet als arbres del carrer de 
Mauritània per evitar els fruits dels arbres ha anat molt bé i que agrairà que ho traslladem 
al departament de jardineria.  
 

Finalitzades les intervencions, s’aixeca la sessió, de la qual, com a secretari delegat, estenc 
aquesta acta. 
 
El secretari delegat  
 

Vist i plau 
El president 

 


